
Parlament České republiky  1998

POSLANECKÁ  SNĚMOVNA
3. volební období

ZEMĚDĚLSKÝ  VÝBOR

    Z á p i s

z 5. schůze zemědělského výboru  PS,  která  se  konala ve  čtvrtek 5. listopadu 1998 od 10,00
hodin a ve čtvrtek 19. listopadu 1998 od 10,00 hodin v zasedací  místnosti  číslo 108 A (Státní
akty),  1.  patro v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní ulici čís. 4, Praha 1 - Malá Strana
5.11.1998
Přítomno : 15 poslanců   výboru

podle   prezenční   listiny
Omluveni : posl.  Mgr.  Ivana  Hanačíková,  Robert  Kopecký,  Ing.  Jaroslav

Lobkowicz, Ing. Olga Sehnalová
(Prezenční  listina  -  Příloha  čís.  1)

Přizvaní  hosté :   podle   prezenční   listiny
(Prezenční  listina  -  Příloha  čís.  2)

19.11.1998
Přítomno: 18 poslanců výboru

podle prezenční listiny
Omluven: posl. Josef Vejvoda

(Prezenční listina – příloha čís. 4)
Přizvaní hosté: podle prezenční listiny

(Prezenční listina – příloha čís. 5)

P O Ř A D      J E D N Á N Í :

1/ Zahájení

2/ Zpráva o stavu zemědělství České republiky za rok 1997 (sněmovní tisk 22)
Úvodní slovo: Ing. Jan Fencl

ministr zemědělství
Zprav.zpráva: posl. Ing. Jaroslav Palas

posl. Ing. Petr Hort

3/ Volba dalších členů podvýborů zemědělského výboru

4/ Informace předsedy výboru

5/ Podněty a připomínky členů výboru

7/ (nově zařazený bod)



Informace k doplnění metodického pokynu Pozemkového fondu ČR část 1/1, 
z 6.10.1998

Úvodní slovo: Ing. Jan Fencl
předseda prezidia PF ČR, ministr zemědělství ČR

8/ (nově zařazený bod)
Informace k podpoře zemědělství na částečnou kompenzaci nepříznivých ekonomických vlivů
do výše 400 mil. Kč – usnesení Poslanecké sněmovny čís. 91 ze 6. schůze dne 30.10.1998

Úvodní slovo – zástupce MZe

6/ Návrh termínu a pořadu 6. schůze výboru

5.11.1998
K   bodu   1/

Jednání 5. schůze zemědělského výboru zahájil a řídil jeho předseda Ing. Jaroslav Palas.
Nikdo z členů výboru nenavrhl v tomto bodě rozšíření programu, změnu nebo vypuštění

některého bodu. Výbor proto zahájil jednání podle pozvánky.
(Původní pozvánka – příloha čís. 12)

K   bodu   2/
K tomuto bodu byla v hlasování čís. 1 zvolena návrhová komise ve složení : posl. Ing.

Hort, Ing. Palas, Ing. Kováčik. Pro hlasovalo 12 poslanců, proti nebyl nikdo.
Úvodní slovo přednesl ministr zemědělství ČR Ing. Jan Fencl. Zpravodajskou zprávu

přednesli poslanci: Ing. Petr Hort a Ing. Jaroslav Palas.
V rozpravě  vystoupili  poslanci  Ing.  Kováčik,  MVDr.  Pešán,  Ing.  Mandík.  Z hostů

hovořil  ministr  zemědělství  Ing.  Fencl,  jenž  po  několika  odpovědích  požádal  o  omluvení
z jednání. Protože nebyl přítomen další zástupce navrhovatele doporučil předseda výboru Ing.
Palas přerušit projednávání tohoto bodu a to do čtvrtka 19.11.1998 do 10 hod. Posl. Ing. Pešek
navrhl  pokračovat  18.11.1998  odpoledne.  Nejprve  v hlasování  čís.  2  bylo  jednomyslně
rozhodnuto o přerušení projednávání tohoto bodu.

Návrh posl. Ing. Palase, aby pokračování jednání k tomuto bodu bylo 19.11.1998 od 10
hodin v hlasování čís. 3 podpořilo 13 členů výboru, nikdo nebyl proti. Návrh byl přijat.

Posl. Ing. Pešek netrval na hlasování o svém návrhu (18.11.1998).

(Seznam poslanců hlasujících
o usneseních – příl. čís. 3)

K bodu 3/
V tomto bodě předseda výboru Ing. Palas konstatoval, že další poslanci projevili zájem

pracovat v podvýborech zemědělského výboru. O práci v podvýboru ZeV pro rozvoj venkova
posl. Ladislav Šustr, o práci v podvýboru ZeV pro myslivost, rybářství a včelařství posl. Ing.
Pavel Hönig a posl. Ing. Ladislav Skopal. O přijetí těchto poslanců za členy těchto podvýborů
bylo hlasováno v hlasování čís. 4 a návrh byl přijat jednomyslně.

(Usnesení ZeV čís. 23 – příl. čís. 7)   

(Seznam poslanců hlasujících



  o usneseních – příl. čís. 3)

K   bodu   4/
Předseda výboru Ing. Palas podal informaci o konání semináře 25.11.1998 u příležitosti

5. Mezinárodního veletrhu AQUA – THERM v Parkhotelu.
Dále  informoval  o  přípravě  výjezdního  zasedání  podvýboru  ZeV  pro  myslivost,

rybářství a včelařství (25.11.1998) do Třeboně.

K   bodu    5/
Předseda podvýboru ZeV pro rozvoj venkova Ing. Papež informoval o přípravě jednání

tohoto podvýboru (26.11.1998).
Mpř.  výboru  Ing.  Miloslav  Kučera  navrhl  doplnit  program 5.  schůze  tak,  aby  dne

19.11.1998 byla jako bod 7/ projednána „Informace k doplnění metodického pokynu PF ČR část
1/1, z 6.10.1998“. S tímto návrhem byl v hlasování čís. 5 vysloven jednomyslný souhlas.

Posl. Ing. Stanislav Němec navrhl rovněž rozšíření pořadu 5. schůze dne 19.11.1998 o
bod  8/  „Informace  k podpoře  zemědělství  na  částečnou  kompenzaci  nepříznivých
ekonomických vlivů do výše 400 mil. Kč (usnesení PS čís. 91 z 6. schůze)“. Pro tento návrh
v hlasování čís. 6 bylo 13 poslanců, nikdo nebyl proti, rovněž tento návrh byl přijat.

(Seznam poslanců hlasujících
    o usneseních – příl. čís. 3)

(Sdělení o pokračování 5. schůze 
  zemědělského výboru PS z 5.11.1998 

   – příloha čís. 8)

19.11.1998 
K bodu 2/
- pokračování z 5.11.1998

Jednání  řídil  předseda  výboru  Ing.  Jaroslav  Palas.  V úvodu  jednání  představil  ministr
zemědělství  Ing.  Jan  Fencl  své  náměstky  Dr.  Ing.  Dušana  Vaňka  a  Ing.  Pavla  Rybníčka.
Předseda výboru konstatoval, že návrhová komise ve složení posl. Ing. Palas, Ing. Hort a Ing.
Kováčik byla zvolena již 5.11.1998 a bude pokračovat se své práci.  V pokračující  rozpravě
vystoupili  poslanci:  Ing.  Kučera,  Ing.  Palas,  Ing.  Kováčik,  Ing.  Mandík,  Ing.  Němec,  Ing.
Skopal,  MVDr. Pešán,  Ing.  Pešek,  Ing.  Nedvědová,  Ing.  Hort,  Ing.  Grüner,  CSc.   Z hostů
hovořili  Ing.  Fencl,  ministr  zemědělství  a  1.  náměstek  min.  zemědělství  Dr.  Ing.  Vaněk.
Návrhové komisi byly předloženy čtyři různé návrhy na usnesení. 

První návrh posl. Ing. Peška doporučoval uvedenou zprávu Sněmovně neprojednávat na
7. schůzi PS, ale bod přerušit do ledna 1999 a vyčkat přepracování materiálu vládou. S tímto
návrhem v hlasování čís. 7 souhlasilo 8 poslanců, 8 bylo proti, návrh nebyl přijat.

Návrh mpř. výboru Ing. Kučery navrhoval doporučit Sněmovně vrátit vládě materiál
k přepracování. Pro tento návrh v hlasování čís. 8 bylo 8 poslanců, 8 bylo proti. Návrh nebyl
přijat.

Další  návrh  přednesl  za  návrhovou  komisi  posl.  Ing.  Kováčik,  jenž  Sněmovně
doporučoval vzít předloženou zprávu na vědomí. S tímto návrhem v hlasování čís. 9 souhlasilo
12 poslanců, proti nebyl nikdo. Usnesení bylo přijato.

Dále návrhová komise navrhla přijmout k tomuto budu doprovodné usnesení. Pro toto



doprovodné usnesení v hlasování čísl.  10 bylo 13 poslanců,  nikdo nebyl proti.  Doprovodné
usnesení bylo rovněž přijato.

Na závěr tohoto bodu sdělil posl. Ing. Pešek, že menšina výboru zveřejní menšinové
stanovisko.

(Usnesení ZeV čís. 22 – příl. čís. 9)
(Usnesení ZeV čís. 26 – příl. čís. 10)

(Seznam poslanců hlasujících
  o usneseních – příloha čís. 6)

K   bodu   7/
Předseda výboru Ing. Palas konstatoval, že návrhová komise zůstává ve složení posl.

Ing. Palas, Ing. Hort, Ing. Kováčik. Krátce vystoupil v úvodu ministr zemědělství Ing. Fencl a
předseda výkonného výboru PF ČR Ing. Josef Miškovský.

V rozpravě vystoupili poslanci: Ing. Kučera, MVDr. Pešán, Ing. Pešek, Ing. Palas, Ing.
Mandík, Ing. Grůza, Ing. Nedvědová, R. Kopecký, Ing. Hort, Ing. Němec, Ing. Skopal. Z hostů
hovořili  ministr  zemědělství  a  předseda  prezidia  PF  Ing.  Fencl  a  předseda  VV  PF  Ing.
Miškovský.  Mpř.  výboru  Ing.  Kučera  navrhl  čtyři  body  usnesení  o  nich  bylo  postupně
hlasováno.

První  bod,  jenž  doporučoval  prezidiu  PF  zrušit  ustanovení  1,  3,  5  z  „Doplnění
metodického pokynu část 1/1 z 6.10.1998 v hlasování čís. 11 podpořilo 9 poslanců, 8 bylo proti,
bod usnesení byl přijat.

Druhý bod se týkal urychlení vydávání náhradních pozemků. V hlasování čís. 12 získal
podporu 11 poslanců, proti nebyl nikdo. Bod byl přijat.

Další bod se týkal návrhu Sněmovně na odvolání prezidia PF v případě nezlepšení stavu
vypořádání nároků oprávněných osob. V hlasování čís. 13 jej podpořilo 8 poslanců, 9 bylo proti,
návrh přijat nebyl.

Posledním návrhem byla žádost  na prezidium PF o urychlení  dopracování  seznamu
nabízených pozemků pro vydání oprávněným osobám. Pro tento návrh v hlasování čís. 14 bylo
13 poslanců, nikdo nebyl proti, bod byl přijat. 

Pro celkové usnesení v hlasování čís. 15 bylo 9 poslanců, 7 bylo proti, usnesení bylo
přijato.

(Usnesení Zev čís. 24 – příl. čís. 11)    

(Seznam poslanců hlasujících 
  o usneseních  - příl. čís. 6)

K bodu 8/
Úvodní slovo přednesl ministr zemědělství Ing. Fencl, doplnil jej náměstek min. Dr. Ing.

Vaněk. V rozpravě vystoupili poslanci Ing. Němec, Ing. Kováčik, Ing. Kučera, Ing. Mandík, Ing.
Skopal, MVDr. Pešán, Ing. Grůza. Posl. Ing. Pavel Kováčik navrhl přerušit projednávání bodu
do  doby  dodání  písemných  podkladů.  S tímto  návrhem  byl  v hlasování  čís.  16  vysloven
jednomyslný souhlas. Jednání bylo přerušeno.

(Seznam poslanců hlasujících
  o usneseních – příl. čís. 6)



K bodu 6/
V tomto bodě požádal předseda výboru Ing. Jaroslav Palas o zmocnění na sestavení

pořadu  6.  schůze  výboru  včetně  termínu  a  to  návazně  na  výsledky  7.  schůze  Poslanecké
sněmovny. Předběžně by schůze výboru se mohla konat ve dnech 9. a 10.12.1998 a na pořadu
by byl  například  návrh  rozpočtu  PF ČR na  rok  1999 (tisk  63)  a  potvrzení  zástupce  ZeV
v mezirezortní řídící komisi Programu obnovy venkova. S tímto zmocněním byl v hlasování čís.
17 vysloven jednomyslný souhlas.

(Seznam poslanců hlasujících
  o usneseních – příl. čís. 6)

Protože byl vyčerpán schválený pořad 5. schůze zemědělského výboru, jednání výboru
ukončil jeho předseda Ing. Jaroslav Palas.

Ing. Jaroslav    P a l a s Zdeňka   S t r á n s k á
předseda výboru ověřovatelka výboru

Za správnost:
Ing. František Holík
tajemník výboru
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